

[Text]

amount of money for Tsukuba—the world exhibition in Japan . . .

• 2055

The main estimates for 1984-85 for world exhibitions amounted to \$3.4 million and that \$3.4 million was intended to cover the costs associated with the wrap-up for Energy Expo 1982 in Knoxville, Expo 1984 in New Orleans and Expo 1986 in Vancouver and, as the hon. member has pointed out, what we have in front of us now is \$6.9 million for the World Exhibition in Japan, which is \$6.9 million for 1984-85's contribution.

**The Chairman:** What is the total cost going to be?

**Mrs. McCloskey:** It will be \$10 million, Mr. Chairman.

**The Chairman:** So that is \$6.9 million for the Japanese thing that will eventually be a full \$10 million?

**Mrs. McCloskey:** That is the expectation.

**The Chairman:** Well, did you not know when you filed your 1984-85 estimates that you would be going to Japan?

**Mr. Bresnahan:** I do not have the answer to that, Mr. Chairman.

**The Chairman:** Surely you do. Did you know or did you not?

**Mr. Bresnahan:** Well, in terms of the figures . . .

**The Chairman:** Did you or did you not know you were going to Japan when the 1984-85 estimates were filed?

**Mr. Bresnahan:** Well, at the time they were negotiating and at this point . . . I stand to be corrected, but at the time they were negotiating for entry into the exposition in Japan the figures that would have constituted Canada's share, the size of the exhibition to be held, at that time was not necessarily known.

**The Chairman:** You are going to tell us then that you did not know last fall, when you prepared your estimates, there was going to be an expo in Japan in 1985? Are you telling us that? And are you telling us you did not know whether Canada would go or not?

**Mr. Bresnahan:** I am sorry, I cannot answer for the world exhibitions people who are not here tonight, Mr. Chairman.

**Mrs. Ostry:** Let me take that question . . .

**Mr. Bresnahan:** I can take that under advisement and provide . . .

**Mrs. Ostry:** —under advisement and get back to you.

I should point out that in relation to the media the title of the exposition in Japan is "Dwellings and Surroundings,

[Translation]

tation en question se rapporte à l'exposition mondiale de Tsukuba, au Japon . . .

Dans le Budget principal 1984-1985, la somme totale demandée pour les participations à des expositions internationales se chiffrait à 3,4 millions de dollars, ce qui devait servir à couvrir tous les coûts associés à la fermeture de l'Exposition 1982 sur l'énergie à Knoxville, à l'Exposition de 1984 à la Nouvelle-Orléans et à l'Exposition de 1986 à Vancouver. Or, comme l'a souligné le député, on nous demande ici 6,9 millions de dollars pour notre participation à l'Exposition internationale du Japon, ce qui représente la contribution pour 1984-1985.

**Le président:** Quel sera le coût total?

**Mme McCloskey:** Il sera de 10 millions de dollars, monsieur le président.

**Le président:** Il s'agit donc de 6,9 millions de dollars pour le Japon qui finiront bien par se transformer en 10 millions de dollars?

**Mme McCloskey:** C'est ce que l'on prévoit.

**Le président:** Lorsque vous avez déposé vos prévisions budgétaires pour 1984-1985, ne saviez-vous pas déjà que vous iriez au Japon?

**M. Bresnahan:** Je ne suis pas en mesure de vous répondre, monsieur le président.

**Le président:** Bien sûr que vous l'êtes. Le saviez-vous ou ne le saviez-vous pas?

**M. Bresnahan:** Bien, pour ce qui est des chiffres . . .

**Le président:** Saviez-vous, oui ou non, que vous participeriez à l'exposition japonaise lorsque vous avez déposé vos prévisions pour 1984-1985?

**M. Bresnahan:** À ce moment-là, nous étions en train de négocier, et alors . . . sauf erreur, nous étions en train de négocier notre participation à l'exposition japonaise, et les chiffres qui auraient représenté la participation du Canada, selon l'envergure de l'exposition, n'étaient pas nécessairement connus à l'époque.

**Le président:** Êtes-vous en train de nous dire qu'à l'automne dernier, au moment de la préparation de votre budget, vous ne saviez pas qu'il devait se tenir une exposition au Japon en 1985? Vous ai-je bien compris? Et vous ne saviez pas si le Canada allait ou non y participer?

**M. Bresnahan:** Je m'excuse, mais je ne puis parler au nom des représentants des expositions internationales qui sont absents ce soir, monsieur le président.

**Mme Ostry:** Laissez-moi prendre la relève . . .

**M. Bresnahan:** Je peux peut-être laisser ma réponse en suspens et aller me renseigner . . .

**Mme Ostry:** . . . la laisser en suspens et vous répondre plus tard.

Pour revenir aux media, je vous rappelle que le titre de l'exposition japonaise est «La maison et son environnement: